

ausdruck der Verhandlungen auf ein
König Karls Lehnrechtbuch. h.e. Incipit beati Regis Caroli liber juris
provincialis. Et feudalis. Continentur autem hiā Leges illae Alemanni-
cae, uae Godastus sub titulo Speculi Suevici edidit, ante ipsum Argentor-
at et post illum a Meichsnero editae sub alio titulo, sed et diversā
serie. Contuli cum aliis duobus MSS. ex bibliothecā Caesarea Ambrosiana
indulgente B. Lambecio, ubi et jus Saxonum, et multa notata digna depre-
hendi, quae novam editionem mererentur. Porro constat, et si illae leges
ad Carolum I. ex parte referendae sint, ut et partes Juris Baiwarici
veteris ibi deprehendi, nec isto tamen ordine, credo, neque hoc iudicante
tum conscriptas fuisse, sed demū post Friderici II. tempora, postquam
usus linguae Germanicae in judiciis et curiis coepit, leges illas aut
consuetudines à Carolo et successoribus latas aut confirmatas, transla-
tos, novas additas, usque dum hic codex concreverit. Sed noctuas Athenas
ego! Vale vir summe et ignosce audaculo atque si meretur fave.

38.

Baluze hat auf diesen Brief erst nach weiteren Zuschriften und Sendu-
ngschaltern Schilters und erst am 13. Dezember (Idibus Decembris) 1684 geant-
wortet. Der Entwurf der Antwort steht am a.O. fol. 40/41. Zu Schilters
Postscriptum äußert sich Baluze in einem Nachtrag der durch Verwei-
sungszeichen vor den letzten Absatz eingefügt wird, wie folgt:

Valde lubenter legi quae ad me, vir clarissime, eruditus perscrispisti de
Capitularibus Karoli M. Germanica lingua scriptis; et si me vivente con-
tigerit corpus Capitularium recudi, addam tuas illas observationes in
mea praefatione. Sunt enim optimae et utiles.

Ich teile Ihnen diese Stellen aus der Baluze'schen Kor-
respondenz mit, um Ihnen die Möglichkeit zu geben sie nach Wunsch zu
verwerten. Ich selber habe nicht die Absicht mich hierzu zu äußern.

Gefunden hat sich übrigens das Exemplar der Sirmondschen
Auszgabe Karls des Kahlen, in das Baluze die Kollationen aus dem Bello-
vacensis eingetragen hat; ein wertvoller Fund! Ferner konnte auf Grund
der alten handschriftlichen Kataloge der Biblio. Ro. festgestellt
werden, dass die Bibliothek bei der Auktion nur die auch jetzt noch
vorhandenen Exemplare der l'houischen Kapitularien besessen hat. Im
nächsten Band der Bibliothèque de l'Ecole des Chartes soll nun auf
Grund meiner Angaben in Form eines Hinweises auf die Bedeutung der
restlichen Exemplare eine öffentliche Anfrage nach deren Verbleib er-
scheinen.

Doch hiermit möchte ich gleich mit den besten Grüßen
und Ueberreden Sie sich, und Ihnen schließen.
a. Ihr sehr ergebener

F. Feuerbach